
NEDERLANDS HUISARTSEN GENOOTSCHAP 

UIT DE NOTULEN 

Bestuursvergadering N.H.C. van 9 september 1965. 

Met voldoening vernam het bestuur dat A. E. N. de 
Vries urt Loon op Zand, voorzitter van het N.H.G.-centrum 
Tilburg, akkooro ging met zijn kandidaatstelling ter vervulling 
van de bestuursvacature-van Westreenen. 
Besloten werd een schriftelijke ledenwerfactie te voeren onder 
de huisartsen, daar het bestuur het gevoel had dat een groot 
peroentage van de abonnees lOp "huisarts en wetenschap" 
slechts een kleine aanspDring nodig hedt om tOlt het lid
maatschap van het Genootschap te besluiten. De centrum
besturen werden van deze vDOIrgenOlmen aetie in kennis 
gesteld. 

Enige kr:rti~k van de zijde de:. Commissie Nascholing en van 
de COIIl11IU:SSle WetenschappehJk Onderzoek werd 'in deze 
vergadering geuit tegen het feit dat de '~n de bestuursver
gadering van juli goedgekemde nOlta van Van Es over een 
IOn~rp . voor een pO'stuniversaire beroepsopleitling tOit huis
arts Inmlddels tezamen meteen desbetreffende subsidie-aan
vrage was ingediend bij het Ministerie van Sociale Zaken en 
Volksgemndheid en bij het Gemeensdhappelijk Overleg Zie
kenfondsorganisaties. 

De .kr~tiek. was vooral gericht tegenhet feit, dat genoemde 
c.,?mmISSI~ met fO'rmeel waren geraadpleegd in een zo belang
rIJk kwestIe. Het bestuur zag de oorzaak van deze kritiek 
voornamelijk gelegen in een zekere stroefheid in de communi
catie tussen het bestuur en de cOlmmissies doch bleef van 
mening dat in deze kwestie door tie omst~ncJiigheden enige 
haast geboden was. Overigens moest de betreffellde nota 
met als definitief wOlrden gezien. Zij betrof bovendien het 
opze.tt~n van experimenten voor een postuniversitaire beroeps
op~~'ldU1g. en de commissies zO'uden zeker de gelegellheid 
k~IJgen hlerover met het dagelijks bestuur van gedachten te 
W'lsselen. 
. J?okter verklaa~de zich bereid om namens het Genootsehap 
~lttmg te nemen m een begeleidingscommissie voor eventuele 
m Amsterdam te organiseren co-assistentschappen huisarts
geneeskunde. 

J-:Iet .bestuur verklaarde zich in principe akkoord met de 
opnchtmg van een centrum Zeeuws Vlaanderen. 

Op de Apeldoornse Artsendag van 18 september zal het 
bestuur vertegenwoordigd zijn door Dallmeijer en Jansen. 

Aandacht werd besteed aan een dlOor Phaff uitgebracht 
rapport over diens studiereis naar Tsjecho-Slowakije en Olie
mans deed eruge mededelingen over een orientaciebe21O'ek 
dat enige stafleden van het N.H.I., en enige leden van d~ 
Commissie Nascholing en de C.W.O. aan Engeland hebben 
gebracht. 

Het bestuur .ging akkoord met de op het Ledencongres 
van 2 oktober Ult te brengen verslagen van de secretaris en de 
penningmeester. Bij aanneming van de aan dit congres voor te 
leggen begroting 1966, zal een lang gekoesterde wens van het 
bestuur in vervulling gaan door aan de voorzitter van het 
Genootschap een ruimere vergoeding toe te kennen. 

Tenslotte nam het bestuur nOlg kennis van een aantal 
rapporten lOver het ,,:~rlOlskun~e-onderzoek en het jaarverslag 
1964 van de LandellJke Studlegroep Praktijkvoering. 

Bestuursvergadering N.H.C. van 14 oktober 1965 

. Reeds direct bij de aanvang van deze vergadering kon vO'O'r
Zltter Huygen de verheugende mededding doen dat de op 4 
OIktober gestarte led.enwerfactie reeds de aanmelding van 243 
werkende en 4 burtengewone [eden had opge1everd. 

B:sloten werd d!,t het Gellootschap het lidmaatschap van de 
Natlonale Federatre voor de Geestelijke Volksgezondheid zal 
aanvragen. 

Tot zijn spijt ontving het bestuur de mededeling dat 
.J.~r. J:?r. A. H. van Lidth de Jeude om gezondheidsredenen 
ZIJn hdm~a~schap ,:an de Commissie Nascholing en van de 
SUbC?~mISSle .Medlsch Psychologie moest neerleggen. Wei 
zal hlJ alsadVlseur aan de Commissie Nascholing verbonden 

?lijven. Unaruem werd besloten om op het N.H.G.-congres 
m nov~.mber Van Li1th de Jeude officieel dank te zeggen 
voor ~IJn grote verdlensten voor het Genootschap en hem 
daarblJ het N.H. G.-insigne uit te reiken. 

Het bestuur besloOlt zich bij enige officiele bijeenkomsten te 
laten vertegenwoordigen door een aantal bestuurs:leden. 

Een verzoek van de Subcommissie Med~sche Psychologie om 
het N.H.G.-bulletin viermaal per jaar te benutten ai'S com
municaciemiddel tussen de subcommissie en de deelnemers 
w:n. medisch psychologische studiiegroepen werd niet inge
wllhgd. Wei zal gepoogd worden op andere wijze de subeom
missie in deze van dienst te zijn. 

Uitvoerig werd stilgestaan bij een door de Commissie 
Praktijk,,:~ring opgestelde ~andleidi.ng voor artsen bij het 
voorschnJven van orale antr-conceptiva. Het desbetreffende 
verzoek was van de L.H.V. ontvangen. Na enige amende ring 
kon het bestuur met deze handleiding akkoord gaan, alsmede 
met het voorstel om te zijner tijd een aparte werkkaart voor 
d~ controle van, vrouwen die orale anticonceptiva gebruiken, 
Ult te geven. Een en ander zal de L.H.V. ter kennis worden 
gebracht. Het jaarverslag 1964 van de Commissie Nascholing 
werd formeel goedgekeurd. 

Bij het gebruikelijke agendapunt over me!dedelingen uit 
commissies, studiegroepen en centra werd onder meer door 
Oeberius Kapteyn een en ander gezegd over de plannen in de 
Gommissie Nascholing over de vervaardiging van geluids
bandjes als nascholingsmethodiek voor plaatselijke studie
groepen. Do'kter deelde mede, dat de plannen voor een con
gres in maar~ 1966 over de medische psychologie geen door
gang zuBen vmden. In de Subcommissie Medische Psychologie 
achtte men bij nader inzien de tijd nog niet rijp voor 
een groO't congres over de evaluatie van het werk der medisch 
psychologische studiegroepen. 

Het succes van de door het N.H.G. uitgegeven werkkaarten 
bleek weer eens duidelijk bij het tenslotte genomen bestuurs
besluit om een vierde druk van de brochure over de werk
kaart uit te geven. Hierin zal dan tevens het rapport over de 
financiele administratie worden verwerkt. 

Bestuursvergadering N.H.C. van 11 november 1965 

De aallvang van de21e vergadering had een feestelijk karakter 
omdat het hier de honderoste bestuursvergadering van het 
genootschap betrof. Voorzitter Huygen memoreerde in een 
korte toespraak hoeveel er veranderd is sinds de eerste be
stuursvergadering, maar constateerde tevens met bijzondere 
voldoening dat de prettige geest, die altijd aan de bestuurs
ta~el heeft geheerst, onveranderd is gebleven. Rijpperda 
Wlerdsma greep deze gelegenheid aan om namens zijn me de
bestuursleden Huygen hulde te brengen voor zijn voortref
felijke lei ding van het Genootschap. Van Es bood namens 
het N.H.I. het bestuur een lederen sigarendoos aan. Bol 
bracht een dronk uit op de goede verstandhouding tussen 
N.H.G. en L.HV. 

Het bestuur besteedde aandacht aan een door Do'kter opge
stelde nota over de organisatie van de geestelijke gezond
heidszorg en de plaats van de huisartsen in deze zorg. 

Vlamings bracht verslag uit van de door hem bijgewoonde 
nascholingsdag te Groningen op 30 oktober. 

V oorts werd nog vernomen dat de N ederlalldse Vereniging 
voor Psychotherapie binnenkort contact met het bestuur zal 
opnemen om na te gaan op welke wijze een samenwerking 
met het Genootschap mogelijk is. 

Bestuurvergadering N.H.C. van 9 december 1965 

De laatste vergadering van het jaar 1965 vertoonde een 
vrij grote agenda. Huygen deed enige mededelinoren over een 
informele bespreking van Van Es, Rijpperda Wierdsma en 
hemzelf met enige leden van de Vaste Kamercommissie voor 
de Volksgezondheid, welke op 7 december op uitnodiging 
v.an Lamberts had plaatsgevonden. Hierbij waren de kwes
fie'S van een specifieke Dpleid]ng to't huisarts en experimen-
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ten voor de vonning van groepspraktijken aan de ortie ge
komen. 

Door het dagelijks bestuur werd verslag uitgebracht van een 
gevoerde bespreking met de drie overkoepelende Kruisorga
nisaties, waaruit een gemeenschappelijke subsidie-aanvrage 
bij de overheid zal resulteren ten behoeve van het in Assen 
te beginnen samenwerkiingsexperiment van vier huisartsen 
met een viertal wijkverpleegsters. Het N.H.I. is nauw bij 
'de begeleiding van dit experiment betrokken. Voorts zal een 
werkgroep worden gevonnd die met medewerking van een 
journalistiek adviseur een brochure zal samenstellen welke 
bestemd is voor de huisarts en de wijkverpleegster en waar
in emge mogelijkheden voor een nauwere samenwerking en 
een betere communicatie zullen worden aangegeven. Uit
voerig werd stilgestaan bij de wenselijkheid van een mogelijke 
inspraak van N.H.G.-zijde in de Nederlandse delegatie naar 
de vergaderingen van het .Camite Permanent, nu deze or
ganisatie 21ich be2lighoudt met de opleiding van de arts. In 
een valgende bespreking met de L.H.V. zal deze kwestie 
nog eens worden bekeken. 

Dat zowel de Maatschappij als de L.H.V. kennis dragen 
van de mening van het Genootschap over de noodzakelijkheid 
en de inhoud van een postuniversitaire opleiding tot huisarts, 
bleek duidelijk uit het hierna door het dageilijks bestuur uit
gebrachte verslag van de besprekingen over deze kwestie met 
het dagelijks bestuur van de Maatschappij en met gedele
geerden van het Centraal Bestuur van de L.H.V. Er zijn dui
delijke tekenen die erop wijzen, dat beide organisaties zich 
thans na de gegeven toeIichtingen, die het experimentele 
karakter van een dergelijke apleiding onderstreepten, achter 
de plannen van het Genootschap kunnen stellen. 

Gezien de activiteiten van sommige centra am voor hun 
leden symposia of nascholingsdagen te orgamseren, besloot 
het bestuur am in een circulaire aan de centra te wijzen op de 
mogelijkheid om bij dergelijke manifestaties ook de Oommis
sie Nascholing en de Congrescommissie in te schakelen. Oak 
zuBen de centra verzocht worden am de verheugende aanwas 
van nieuwe leden op te vangen door het organiseren van 
speciale bijeenkomsten. 
Het resultaat van de ledenwerfactie was op dit ogenbli!k 500 
nieuwe werkende leden en 27 buitengewone leden. 

Het bestuur verklaarde zich van harte akkoord met een 
wederkerig corresponderend lidmaatschap tussen de C.W.O. 
en het Research Committee van het Engelse College of 
General Practitioners. 

In aanwezighe,id van Corndissen, voorzitter van de Con
grescommissie, yond vervolgens een nabespreking plaats van 
het N.H.G.-congres 1965. Men was van gevoelen, dat de dis
cussielieders van de diverse sectiebesprekingen over het on
derwerp "huisarts en preventie" beter voorbereid hadden 
moeten worden. Ook sommige rapporteurs bleken in hun ver
slaggeving onnodig enige hoofdpunten uit het betoog van de 
inleiders te hebben herhaald. In het algemeen was het bestuur 
van mening, dat de in de middagzitting gevolgde procedure 
met sectievergaderingen zeker voor herhaling vatbaar is, maar 
wellicht beter tot zijn recht zal komen bij een meer afge
grensd onderwerp. Aan Cornelissen werden door het bestuur 
enige suggesties gedaan met betrekking tot het N.H.G.
congres 1966, waarbij het 10-jarig bestaan van het Genoot
schap wordt herdacht. De gedachten gaan ernaar uit dit 
congres te Amsterdam te houden op een vrijdagmiddag en 
de gehele zaterdag. 

Een door de Commissie Praktijkvoering uitgebracht rapport 
over het steriliseren van instrumenten in de huisartspraktijk 
zal, na enige door het bestuur aangebrachte wijzigingen,in 
"huisarts en wetenschap" worden gepubliceerd. Door de On
derhandelingscommissie vande L.H.V. was aan de Com
missie Praktijkuitvoering gevraagd een kostenbegroting te 
maken voor de apotheek van een apotheekhoudende huisarts. 
Het hierover opgestelde stuk ondervond echter zoveel kritiek 
in het bestuur, dat een en ander naar de commissie werd 
terugverwezen. 

Dallmeijer bracht verslag uit van een in Amsterdam gehou
den forumbespreking over de verhouding tussen huisarts en 
specialist. Naar aanleiding daarvan werd besloten dat het 
dagelijks bestuur zich zal beraden over de vonnin~ van een 

werkgroep, die bepaalde richtlijnen over de samenwerking tus
sen huisarts en specialist moet formuleren welke wellicht als 
leidraad kunnen dienen voor een over deze kwestie te organi
seren conferentie. 

Bestuursvergadering N.H.G. van 13 januari 1966 

Het bestuur nam kennis van de plannen, die er bestaan voor 
de organisatie van een curs us Geriatie, die onder auspicien 
van de Nederlandse Federatie van Bej'aardenzorg zal worden 
georganiseerd en zal worden uitgevoerd door het Algemeen 
Ziekenhuis "Zonnestraal" te Hilversum en het N.H.1. 

Onder auspicien van een door de Commissie Nascholing en 
het N.H. I. gevonnde werkgroep werd bij wijze van proef een 
eerste geluidsband vervaardigd, welke in een der plaatselijke 
stltdiegroepen met enthousiasme ontvangen was. Deze werk
groep zal voortaan de benaming van "Fonodidactische dienst" 
dragen. 

De schrijver van deze overzichten acht zich ontslagen van 
de plicht om oak over de vergaderingen van het bestuur 
der Nederlandse Slichting tot Bevordering van de Huisarts
geneeskunde verslag uit te brengen, daar de werkzaamheden 
van dit bestuur zich in hoodzaak beperken tot beleidsaange
genheden met betrekking tot het N ederlands Huisartsen 
Instituut. Over de activiteiten van het N.H.I. wordt reeds 
regelmatig in "huisarts en wetenschap" gepubliceerd. Mochten 
bovenstaande samenvattingen op de lezer weUicht hier en 
daar een wat sohere indruk maken, dan geIieve men daarbij 
te bedenken dat niet aile vergaderingen van het N.H.G.
bestuur steeds van lange duur zijn, daar aan deze bijeenkomsten 
dikwijls vergaderingen van het Stichtingsbestuur voorafgaan. 

Z'O werden in 1965 11 vergaderingen van het N.H.G.
bestuur gehouden, waarbij vijfmaal een vergadering van het 
Stichtingsbestuur voorafging. 

Daarnaast kwam het dagelijks bestuur van het Gen'Ootschap 
in 1965 23 maaI bijeen en het dagelijks bestuur van de Stich
ting 13 maa!. 

E. M. Jansen, Secretatis, 

BIJEENKOMST DER DRIE NOORDELIJKE CENTRA 

Voorzitter Schipper van het centirum Groningen opende 
30 oktober 1965 de derde bijeenJkomst der noordelijke centra. 
In zijn toespraak memoreerde hij het 'Ontstaan van deze con
gresdagen en trok Hjnen naar de toekom&t, waarbij hij onder 
meer een nauwere samenwerking der drie noordelijke centra, 
naast de instelling van een pennanente "Noordelijke 
N ascholingscommissie", beplei tte. 

De ongeveer 120 deelnemers, ingedeeld in zes dfiscussie
groepen, bagen z1ch in de morgenzittingover hun onderwer
pen, die voor e1ke gr'Oep een ander aspect van de hyper
tensie aan de orde stelden: groep I hypertensie en diagno
stiek; groep II hypertensie en vaatwandafwijkingen; groep 
III hypertensie en zwangerschap; groep IV hypertensie en 
psychische factoren; groep V hypertensie, leeftijd en keurings
eisen; groep VI hypertensie, dieet en medicamenteuze thera
pie. 

Predes een uur werd de deelnemers onder leiding van een 
discussieleider de tijd gelaten om tot een fonnulering van 
vragen, respectievelijk samenvattende rapportage te kamen. 
Na de koHiepauze was twee uur uitgetrokken voor een forum
discussie onder leiding van Mansholt uit Winsum, waarin de 
respectievelijke discussieleiders naast een team van deskun
digen het w'Oord voerden. De optredende specialisten waren 
E. H. Sp!renger, internist, Prof. Dr. L. A. Joosse, vfOuwenarts, 
Dr. J. J. Nieveen, hart-vaatspecialist, Prof. Dr. W. Lammers, 
fannacoloag en S. Duursma, neuroloog, allen te Groningen. 

Ik zal in het navolgende verslag noodgedwongen van een 
weergave van het af en toe levendige vraag- en antwoordspeI 
moeten afzien en mij beperken tat een zo systematisch 
mogelijke weergave van de opinies der deskundigen. Daartoe 
zullen de discussie-onderwerpen worden aangeduid met D I, 
D II, enzovo'Ort; de specialisten met de eerste letter van de 
aohternaam (S. J. N. L. en D.). 

D I Vier vragen kwamen ITaar aanleiding van het eerste 
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